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                                                                                            Nieuwsbrief 69 - oktober 2020 

 

 

 

Wanneer start Meliani het toegezegde 

brede draagvlakonderzoek voor onder-

staande kolos in het water? 

 

 
Afmetingen  88 meter lang en 25 meter hoog  

 
 

Teken onze petitie NIET BOUWEN IN DE 

SLOTERPLAS! Nog mogelijk tot 30 oktober. 

https://petities.nl/petitions/niet-bouwen-in-

de-sloterplas?locale=nl 

 

De Meervaart als waterlocatie 

 

Vastgoedondernemers duwen het Meervaart-

theater de Sloterplas in. De Gemeenteraad 

stemt hier mee in. Het College belooft de be-

woners van Nieuw-West een nieuw bruisend 

centrum en richt de blik op het Osdorpplein. 

 

Hoe de grote nieuwe Meervaart vanaf de plas 

en vanaf de oevers zal worden beleefd, daar 

kan men zich geen voorstelling van maken. 

Wij hebben een poging gewaagd vanaf de 

loswal en we houden ons hart vast. 

Maar om het zich werkelijk te kunnen 

voorstellen zou een deel van het Voor-

bereidingskrediet gebruikt moeten worden 

voor een 'Mock Up', een proefmodel op ware 

grootte. Hopelijk zal de Kunstraad die zich al 

verheugde op een soort Paleis voor Volksvlijt 

in de plas (Felix Rottenberg, 2017) zich dan 

wel bedenken. Want weg is dan de ruim-

telijke werking van het ontwerp door Cornelis 

van Eesteren, waardoor de plas veel groter 

lijkt dan hij is. 

 

Het hoofddoel van de plaatsing van de 

Meervaart in de plas is volgens Meliani:  "Dat 

het theater het water verbindt met de 

overkant, de ondernemers aan het water en 

het winkelcentrum. Dan ontstaat een nieuw 

kloppend hart voor Nieuw-West".  

Daarvoor moet dus het klotsend hart van 

Nieuw-West worden aangetast!   

Uiteindelijk wil het College er, met nog meer 

bouwsels in de hele aan Osdorp grenzende 

waterpartij, een bruisende Hotspot maken.  

Dit zou, niet alleen voor de recreanten maar 

ook voor de bewoners aan de Osdorpse 

oevers en het Osdorpplein, een verstoring 

zijn van het visuele contact met de Sloterplas 

en hun woongenot danig verminderen. 

 

Participatie? 

In de Meervaart met uitzicht op de Sloterplas 

vond op 29 september (van 18.30-20.30) 

een "vervolgbijeenkomst van het par-

ticipatieproject voor een breed gedragen 

toekomstplan voor het Osdorpplein én 

het nieuwe Meervaarttheater" plaats in 

aanwezigheid van de twee betrokken 

wethouders. 

Voor deze bijeenkomst waren uitgenodigd de 

participanten aan het participatieproces in 

2019 (waaronder de VVS), plus andere be-

trokkenen/bewoners. 

Echter is 2 juli door de Gemeenteraad zonder 

een participatieproces vooraf het besluit 

genomen over de locatie in de Sloterplas. In 

de uitnodiging staat dat het in het vervolg 

van het participatieproject alleen gaat over  

“de uitwerking van de nieuwe locatie van de 

Meervaart” in de plas. Deze avond zal alleen 

vooruit gekeken worden naar 'het vervolg 
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van dit participatietraject: de participa-

tieaanpak en participatiemogelijkheden. Geen 

andere inhoudelijke punten'. 

VVS: Dus niet over de locatie zelf! 

 

In het verslag in de Westerpost (7/10) van 

deze avond in de Meervaart lezen wij dat in 

oktober en november meningen zullen wor-

den gepeild. Eerst krijgt heel Nieuw West een 

buurtkrant met informatie, dan worden me-

ningen verzameld met een enquête en daar-

na met nog een grote digitale bijeenkomst. 

Tot slot zegt van Doornick: "Als we tijdens 

het traject er achter komen dat echt iedereen 

zegt 'Geweldig dat hier geïnvesteerd wordt, 

prachtig, alleen absoluut niet in de plas, dan 

zouden wij natuurlijk gek zijn om dat door te 

drukken. 

 

Publiciteit 

 

Het doet ons goed te merken dat het wel en 

wee van de Sloterplas breed wordt gedeeld. 

Zo is er in de pers veel aandacht aan ge-

geven. Een paar voorbeelden: 

Vanaf de vermelding van de snode plannen 

van het stadsbestuur om de Meervaart in de 

plas te leggen wordt het proces en de 

meningsvorming gevolgd. Ook  door een 

columnist (vóór) en een redacteur (tegen):  

"Laten we niet blind iconische gebouwen in 

de mooie Sloterplas plempen".  

Drie stadsdeelcommissieleden van Nieuw-

West laten in de krant hun ongerustheid 

blijken over het negeren van de verdeeldheid 

van deze commissie over de waterlocatie 

door de gemeenteraad (zij zijn tegen). 

In dezelfde krant komt een verslag van de 

gemeenteraadsvergadering waarin door de 

coalitie vóór de waterlocatie wordt gestemd 

nadat Meliani gezegd heeft dat als blijkt dat 

er geen draagvlak is voor deze plek "dan 

drukt het college het plan niet door". (Chris-

tenunie en Partij v/d Dieren tegen) Later 

wordt er nog een terugblik gepubliceerd van 

de voltallige oppositie over het gebrek aan 

participatie en de miskenning van betrokken 

bewoners en de tegenstrijdigheid met de 

eigen principes van het stadsbestuur.  

De geschiedenis van het ‘de Meervaart in de 

plas-plan’ wordt achterhaald.  Meliani wordt 

geinterviewd: Er is geen keus meer, "wij 

moeten de wijken in om mensen te bereiken 

die zich niet georganiseerd hebben!" Ook het 

nieuwe Kloppende Hart van Nieuw West 

wordt door haar aangevoerd. 

Er wordt zelfs een poging gedaan de 

economische onderbouwing van de Meer-

vaartplannen te onderzoeken, maar die 

blijken geheim.  

"Hoe kan de burger zich dan een objectief 

oordeel vormen?" 

 

Iepziekte in Sloterpark Oost 

 

 

 
 

Dit jaar heeft de iepziekte hard toegeslagen 

in Amsterdam en vooral in het Sloterpark 

oost. De iepen op het meest noordelijke ei-

land en bij het naastgelegen bastion zijn 

gekapt en geschild; de dunne exemplaren en 

de takken zijn versnipperd. Ook een hele 

mooie dikke  iep in het bosplantsoen tegen-

over de bedreigde Canadese populier moest 

worden verwijderd.  Er is daar een gat gesla-

gen in het bos. Het net gerestaureerde bas-

tion is ineens helemaal te bewonderen. Het 

eiland is aan de noordkant kaal op een paar 

dunne wilgen na. Hoeveel het er waren kan 

pas in oktober, uit het gemeentelijke over-

zicht voor heel Amsterdam bekend worden, 

maar de vaste bezoekers schatten het aantal 

toch op minstens 100. 

 

De voorgeschreven tijd voor de opruiming 

van een zieke iep, 10 dagen, kon niet worden 

gehaald; de grote versnipperaar moest tus-

sentijds worden gerepareerd waardoor een 

berg dunne bomen en takken lang bleef lig-

gen.  

Op onze vraag of en wanneer herplant moge-

lijk is en ons verzoek om haast te maken met 

de herplant van het iepenbosje bij het begin 

van het noordoostelijke deel van het park 

kregen wij van de adviseur bomen het 

antwoord dat er een herplantplan wordt 

opgesteld waarbij "de Sloterplas samen met 

andere haard locaties bijzondere aandacht zal 

krijgen."  
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De Natureluur 

 

Natuurspeeltuin de Natureluur, ten westen 

van de Sloterplas, heeft een drukke zomer 

achter de rug met een  breed aanbod van 

boeiende buitenactiviteiten voor kinderen die 

er volop hebben kunnen genieten.  

De activiteiten zijn georganiseerd in samen-

werking met de Natuurkamer, een organi-

satie die een breder aanbod van activiteiten 

en kleinschalige horeca wil gaan organiseren 

in en rondom  De Drijfsijs.  

Hoewel met de gemeente is afgesproken dat 

De Natuurkamer een niet-alcoholisch concept 

zou worden met een openingstijd tot uiterlijk 

20.00 uur is onlangs een vergunning ver-

leend om te kunnen handelen in strijd met de 

bestaande regels. Er is sprake van verlengde 

openingstijden (tot zonsondergang), het ser-

veren van maaltijden en het schenken van 

alcohol. De VVS heeft bezwaar gemaakt te-

gen de afgifte van deze vergunning. 

 

 
 

Al langere tijd maken wij ons zorgen over de 

sfeer rondom de Drijfsijs, de veiligheid voor 

kinderen en de bescherming van de natuur. 

Regelmatig is er sprake van onrust en met 

name in de afgelopen zomer was het flink 

raak, grote groepen bezoekers zorgden voor 

geluidsoverlast tot laat op de avond, voor 

walmende barbecues, veel rondslingerend 

afval, vernielingen en een intimiderende 

sfeer. Door de verruiming van de bestaande 

regels vrezen wij een aanzuigende werking 

op groepen voor wie de natuurspeeltuin niet 

bedoeld is.  

 

Tot onze verbazing is het bezwaar van de 

VVS  door de gemeente op juridische gron-

den ongegrond verklaard. Het bestuur had de 

ALV om toestemming moeten vragen alvo-

rens het bezwaar in te mogen dienen. Niet 

eerder stelde de gemeente een dergelijke 

voorwaarde. 

 

 
 

Tijdens de eerstkomende ALV zal het bestuur 

haar leden om een volmacht vragen om in de 

toekomst bezwaren namens de VVS in te 

mogen dienen, voor zover deze in 

overeenstemming zijn met onze doelstelling: 

‘de zorg voor de instandhouding en 

verbetering van de Sloterplas te Amsterdam-

West en de daaromheen gelegen parken, 

alsmede de bescherming van de natuur in 

dat gebied.’  

 

Café Oostoever wordt Café Oeverzicht 

 

Na 5 jaar leegstand is op 14 augustus jl. een 

exploitatievergunning verleend aan twee Rot-

terdamse ondernemers. Hun plan is een 

mediterrane keuken met een wijntje binnen 

of op het terras. Er wordt druk aan het 

interieur gewerkt en hopelijk kunnen we eer-

daags eindelijk weer van het prachtige 

uitzicht over de plas genieten.  

 

Het gras in het Sloterpark 

 

Deze zomer hebben veel mensen in het 

Sloterpark gerecreëerd. Niet alleen het 

Sloterstrand maar ook de noordelijke 

ligweide aan de oostkant van het park trok 

veel zonaanbidders, zwemmers en rust-

zoekers. Overal werd veel gefeest en gege-

ten. Dat alles heeft zijn sporen nagelaten. 

Het afval hoopte zich op naast de afval-

bakken en de bospartijen werden gebruikt als 

openbaar toilet. Het gras van de ligweide 

vertoont een patroon van molshopen en 

schroeiplekken van direct op het gras 

geplaatste barbecueschalen. Handhaving en 

voorzieningen ontbraken. Aan de westkant is 

de, door festivals toch al aangetaste, gras-

mat op sommige plaatsen door alternatieve 

privéfeesten definitief verdwenen.  
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In nieuwsbrief 67 meldden we dat het 

stadsbestuur naar aanleiding van een onder-

zoeksrapport uit 2019 eindelijk het schadelijk 

effect van grote (dance) festivals  op de bo-

dem van parken erkende. Dit leidde tot het 

besluit van wethouder Ivens om in 2020 geen 

festivals in het park toe te laten. Inmiddels is 

op het zwembadeiland een laag grond aange-

bracht waarop het nieuw ingezaaide gras 

maar matig wil groeien. Wat nu inderdaad 

blijkt, ook zonder festivals dit jaar is "een 

deel van het Sloterpark al te ver heen: de 

bodem is zo sterk verdicht dat de grasmat 

zich niet meer herstelt".   

 

In de onlangs verschenen 'conceptwijzigingen 

evenementenbeleid en APV 2021' staat dat 

de structuur van de bodem en ook de gras-

matten geheel hersteld moeten worden.  In 

onze zienswijze hierop hebben wij erop ge-

wezen dat is gebleken dat dit een onmo-

gelijkheid is. De bodem is al te ver heen en 

dus moeten er in het park geen grote evene-

menten meer plaatsvinden. (zie ook onze 

website) 

 

Nieuwe Powerputten 

 

In september is door Liander een boven-

gronds  stroompunt geplaatst waar de meest 

noordelijke brug over de Allendelaan aan-

landt op het Grote Parkeiland. Dit is ten  

koste gegaan van een paar bomen en in 

strijd met de eerder voorgestelde locatie op 

het parkeerterrein van het zwembad. Vanaf 

maandag 26 oktober wordt de bekabeling 

naar vijf z.g. Powerputten gelegd.  Met  vaste 

stroompunten wil de gemeente het gebruik 

van dieselgeneratoren voor evenementen 

terugdringen. Zo wordt het de organisatoren  

makkelijker gemaakt om alle benodigde 

stroom direct in het park te kunnen aftappen. 

Het lijkt er dus op dat de gemeente zich niets 

aantrekt van het bovengenoemde rapport 

over de bodem van het Sloterpark. De werk-

zaamheden aan de stroompunten duren on-

geveer 5 weken. 

 

Financieel jaarverslag 

 

Door het wegvallen van onze jaarvergadering 

in april in verband met de coronacrisis heb-

ben wij de verplichte verenigingszaken niet 

met u kunnen doornemen. Zoals het rooster 

van aftreden van bestuursleden iedere 3 jaar, 

de goedkeuring van de jaarrekening 2019, 

begroting 2020 en het verslag van onze 

activiteiten. 

De jaarcijfers 2019 en het verslag van de 

kascommissie zijn inmiddels op de website 

gepubliceerd. Ook de conceptbegroting 2020 

is hier te lezen.  

We hebben inmiddels besloten de Algemene 

Ledenvergadering naar het volgende jaar 

door te schuiven. 

 

Facebook-redacteur gezocht 

 

Voor onze facebook-account zoekt de VVS 

onder haar leden een facebook-redacteur. De 

facebook-redacteur houdt het nieuws rondom 

de Sloterplas in de gaten en zet berichten op 

onze facebook-site. Daarnaast houdt de face-

book-redacteur contact met het bestuur over 

de geplaatste content. 

We zoeken iemand die kennis heeft van het 

beheren van een facebook-account, die het 

nieuws rond de Sloterplas volgt en die dit 

nieuws graag communiceert op facebook.  De 

ervaring leert dat de werkzaamheden zo’n 1 

tot 2 uur per week kosten. Mail bij interesse 

post@vriendenvandesloterplas.nl. 

 

 

Helaas vinden wij het nog niet verant-

woord om excursies te organiseren. 

 
post@vriendenvandesloterplas.nl  

www.vriendenvandesloterplas.nl 

Burg. Cramergracht 167 – 1064 AM 

Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  

IBAN: NL86INGB0009590123  
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